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Rada Gminy Lubicz 

 

Protokół nr LXV/23  

LXV sesja odbyła się w dniu 15 grudnia 2023 r. w sali narad Urzędu Gminy Lubicz.        

Obrady rozpoczęto 15 grudnia 2023 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:15 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Barcikowski 

2. Zbigniew Bombolewski 

3. Justyna Dejewska 

4. Jerzy Guranowski 

5. Małgorzata Jurkiewicz 

6. Teresa Klawińska 

7. Jolanta Nikiel 

8. Aldona Peregonczuk 

9. Juliusz Przybylski 

10. Marcin Różycki 

11. Kazimierz Rybacki  

12. Jarosław Rybiński 

13. Zbigniew Szczepański 

14. Danuta Wojciechowska 

15. Krzysztof Zając 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy: 

a) stwierdzenie quorum 

b) odczytanie porządku obrad 

c) zgłaszanie spraw do porządku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubicz Zbigniew Szczepański otworzył LXV sesję. 

Powitał uczestników, stwierdził quorum, po czym odczytał porządek obrad. 

Nie zgłoszono żadnych spraw do porządku obrad.  

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 
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NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół nr LXIV z sesji Rady Gminy z 30 listopada 2023 r.  

 

3. Informacja wójta z wykonania uchwał oraz działalności między sesjami. 

 

Sprawozdanie obejmuje okres od 1.12.2023 r. do 15.12.2023 r. 

- 8 spotkań z mieszkańcami 

• 1 grudnia – posiedzenie Zarządu Gminnego Związku OSP w Młyńcu Drugim – 

podsumowanie roku 

• 5 grudnia – spotkanie podsumowujące rok Klubu Honorowych Dawców Krwi Gminy 

Lubicz 

• 6 grudnia – urząd odwiedziły przedszkolaki z „Tęczowej Krainy” w Lubiczu Dolnym 

• 9 grudnia – XIV Mistrzostwa Lubicza w Futsalu w Lubiczu Górnym 

• 11 grudnia – uruchomienie dodatkowego kursu pociągu na trasie Toruń Główny-

Czernikowo. Dodatkowy pociąg wyjeżdża ze stacji Toruń Główny o godz. 7.12,                     

w Lubiczu Dolnym jest o godz. 7.31, dojeżdża do Czernikowa, skąd wraca o godz. 

7.59, a z Lubicza Dolnego rusza o godz. 8.18. Gmina Lubicz rocznie na nową linię 

przeznaczy ok. 65 tys. zł. 

• 12 grudnia - podpisanie umowy na budowę przedszkola Chatka Puchatka 

• 13 grudnia- złożenie kwiatów pod tablicą upamiętniającą NSZZ „Solidarność” 

Rolników Indywidualnych  

• 14 grudnia: 

- w urzędzie gminy odbyło się uroczyste wręczenie medali za długoletnie pożycie małżeńskie, 

odznaczonych zostało 6 par 

- w Lubiczu Górnym odbyło się spotkanie autorskie z Robertem Małeckim 

• 15 grudnia - spotkanie z dyrektorkami szkół oraz Jerzym Wiśniewskim – negocjacje 

ze związkami zawodowymi (pierwsze spotkanie odbyło się 12 grudnia) 

Następnie Pan Wójt przedstawił informacje dotyczące zamówień publicznych.  

 

Mówiący poinformował też, że dostaliśmy drugą karę dla Lubickich Wodociągów, czego 

spadkobiercą jest Zakład Usług Komunalnych. Kara, którą otrzymaliśmy w 2019 r. obejmowała 

rok 2017 i ze względu na przedawnienie została umorzona, teraz natomiast dostaliśmy kolejną 

karę za 2018 rok z powodów tych samych, czyli za niedostarczenie właściwej ilości próbek,                              

ale też podważana jest jakość tych pomiarów, które zostały dokonane. Kara opiewa na kwotę 

4 097 000 zł. Od tej kary będziemy się odwoływać, ona nie jest prawomocna, skonkludował 

Pan Wójt.   

 

4. Informacja przewodniczących komisji o pracach komisji między sesjami. 

Przewodniczący komisji stałych udzielili krótkich informacji o podejmowanych działaniach.  

 

5. Informacja przewodniczącego rady o działalności między sesjami. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady przekazał pozdrowienia od Przewodniczącego Zbigniewa 

Barcikowskiego, któremu choroba uniemożliwiła udział w sesji oraz osobiste sprawozdanie                 

z jego działalności.   
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Od ostatniej sesji upłynęło niewiele czasu,  w którym Pan Przewodniczący Rady uczestniczył 

m.in. w podsumowującym rok spotkaniu Klubu Honorowych Dawców Krwi Gminy Lubicz, 

w posiedzeniu komisji połączonych, w pracach nad budżetem na 2024 rok.  

 

6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2024 rok wraz 

z objaśnieniami. 

 
Powyższy projekt odczytała Skarbnik Gminy – Pani Beata Janicka.  

 

7. Odczytanie opinii komisji stałych i wnioski radnych. 

 

Wszystkie komisje stałe Rady Gminy Lubicz pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu na 

2024 r.  

Radni nie zgłosili wniosków. 

 

8. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

a) o projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok Gminy Lubicz 

b) o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Lubicz na 2024 rok 

c) o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubicz na lata 2024 – 2038. 

 

Wszystkie, pozytywne opinie, odczytała Pani Skarbnik. 

 

9. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy do opinii i wniosków radnych. 

 

Po raz kolejny przedkładam projekt uchwały budżetowej, który zakłada coraz więcej inwestycji 

na terenie naszej gminy, oznajmił Pan Wójt. Inwestycje to to, co najbardziej interesuje naszych 

mieszkańców - kiedy powstaną ich drogi, obiekty – zarówno oświatowe, jak i kubaturowe. I tak 

się dzieje również w tegorocznym budżecie. Robiłem wszystko, żeby przebić magiczną kwotę 

inwestycji - 30 000 000 zł. I gdyby sesja odbywała się w końcówce tego roku, to tą kwotę 

byśmy przekroczyli, podkreślił Pan Wójt. W dniu wczorajszym Urząd Marszałkowski ogłosił 

wyniki dotyczące przekształcenia naszej jednostki – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Centrum Usług i na ten cel prawdopodobnie otrzymamy kwotę ponad 7 000 000 zł,                               

co oznacza, że nasze wydatki majątkowe przekroczą do tej pory nieosiągalną kwotę 30 000 000 

zł w jednym roku na inwestycje. Wykaz tych inwestycji, który został zawarty w załączniku                      

nr 3, o którym mówiła Pani Skarbnik właściwie dotyczy praktycznie każdej miejscowości. Są 

inwestycje duże i małe. W każdej miejscowości można znaleźć działania, które będą 

podejmowane przez Urząd Gminy w najbliższym roku. To wykaz na tę chwilę 26 inwestycji,                

chociaż w punkcie nr 5 jest wyszczególnionych 7 kolejnych zadań (inwestycje z Polskiego 

Ładu). Tych inwestycji jest naprawdę dużo. A co warte podkreślenia  - te wszystkie inwestycje 

są finansowane z dochodów zewnętrznych, z dochodów własnych, bierzemy też kredyt, ale pięć 

razy mniejszy niż w ubiegłym roku. To pokazuje, że od kilku lat konsekwentnie staramy się 

przeznaczać jak najwięcej środków na wykorzystanie ich na inwestycje, bo to jest coś,                            

co zapewnia rozwój naszej gminy. Tutaj są zarówno inwestycje drogowe, jak i związane                             

z budową sieci kanalizacyjnej. Przygotowany przeze mnie budżet zawiera zarówno inwestycje 

duże, potrzebne większej grupie mieszkańców, jak i konkretne ulice, które mają pomóc w życiu 

codziennym naszych mieszkańców, skonkludował Pan Wójt.    
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10. Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubicz na lata 2024 – 2038. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubicz na 

lata 2024 – 2038.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Małgorzata Jurkiewicz, Teresa Klawińska, 

Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz Rybacki, Jarosław 

Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Guranowski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

 

Uchwałę Nr LXV/809/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła 12 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

11. Dyskusja i głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 

2024 rok. 

 

Prowadzący obrady Zbigniew Szczepański otworzył dyskusję. 

Radny Kazimierz Rybacki oznajmił, że Pan Wójt przekonał go, ponieważ na początku Radny 

chciał inaczej głosować. Mówiący oznajmił, że bardzo cieszy się, że przedszkole w Lubiczu 

Górnym powstanie. 

Radna Aldona Peregonczuk podkreśliła, że każde sołectwo coś dostało. Jest dużo inwestycji, 

mówiąca optymistycznie patrzy w przyszłość.  

Radny Juliusz Przybylski stwierdził, że budżet jest inwestycyjny. Szkoda tylko, że tworzymy 

te budżety, a inwestycje w nie wpisane nie są realizowane, np. adaptacja lasku w Lubiczu 

Górnym przy ul. Polnej, dodał.  

W Lubiczu Górnym jest największa w gminie szkoła podstawowa, uczęszcza do niej ponad 700 

uczniów. Dzieci i rodzice bardzo prosili o bieżnię. Radny Przybylski wyraził żal, że w budżecie 

nie została ona uwzględniona. Może pojawią się środki zewnętrzne i uda się jednak to zadanie 

wykonać, wyraził nadzieję mówiący. To dość dobry budżet, oby tylko był zrealizowany, dodał 

Radny. 

Cieszymy się wszyscy, że pomimo trudnej sytuacji w kraju i inflacji, w budżecie gminy na rok 

2024 jest zaplanowanych dużo inwestycji, oznajmiła Radna Małgorzata Jurkiewicz. 

Mieszkańców to na pewno ucieszy, dodała. Mówiąca podziękowała również w imieniu 

rodziców, mieszkańców Grębocina za utworzenie publicznego przedszkola przy Szkole 

Podstawowej w Grębocinie oraz tak bardzo potrzebnej i oczekiwanej kuchni.  

Radny Krzysztof Zając oznajmił, że rok 2023 w gminie Lubicz to rok inwestycyjny, to ok. 

20 000 000 zł przeznaczonych na ten cel (to m.in. COM w Gronowie, przedszkole 

w Grębocinie, kuchnia w Grębocinie, lampy i drogi). Najważniejszy dokument finansowy 

gminy - budżet gminy na 2024 rok został dobrze, profesjonalnie przygotowany. Obejmuje 

potrzeby społeczne, usługowe i inwestycyjne. To nie jest budżet marzeń, ale budżet 

możliwości. To prorozwojowy i odpowiedzialny budżet. To utrzymanie inwestycji, które 

podnoszą jakość życia w gminie, a kwota w porównaniu z innymi latami wysoka, bo ponad 29 
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milinów. I to nie dlatego, że rok 2024 jest rokiem wyborczym, bo w poprzednich latach też 

duże środki przeznaczano na inwestycje. Wśród najważniejszych wyzwań budżetowych w roku 

2024 znajdują się te związane z ogólnokrajowymi regulacjami, wzrostem cen usług 

i materiałów, a co za tym idzie także wzrostem kosztów inwestycji, których Lubicz 

nie zamierza zaniechać.      

Mówiący skierował następujące pytania do Pana Wójta: 

Jakie są największe wyzwania i plany na 2024 rok? 

W przyszłym roku spodziewamy się odblokowania środków z Krajowego Planu Odbudowy,     

co oznacza, że w Gminie Lubicz może wystartować wiele ciekawych projektów w różnych 

dziedzinach życia. Czy urzędnicy pracowali nad różnymi pomysłami przewidując w końcu 

odblokowanie tych funduszy? 

Jakich inwestycji dla dobra mieszkańców według Pana Wójta nie może sama gmina Lubicz 

zakończyć lub zacząć? 

„Władze Gminy Lubicz – przychylne strażakom”. Taki był kiedyś tytuł  artykułu w gońcu. 

Jakie dobre wieści będą na walnym zebraniu sprawozdawczym dla strażaków w 2024 roku 

w naszej gminie?    

Na koniec chciałbym powiedzieć, że wspólnie walczymy o różne dobra dla naszych 

mieszkańców i choć czasy mamy wciąż bardzo trudne, nie rezygnujemy z inwestycji, na które 

planujemy wydać ponad 29 000 000 zł, w tym kilka milionów na drogi. Jak co roku 

oczekiwania społeczne są znacznie większe od możliwości finansowych gminy i trzeba 

dokonywać wyborów, skonkludował Radny Zając.    

Radna Teresa Klawińska oznajmiła, że po dzisiejszym spotkaniu z dyrektorkami szkół  oraz 

związkami zawodowymi dziękuje za uznanie i uhonorowanie pracowników oświaty i szacunek 

ze strony Pana Wójta.    

Radna Aldona Peregonczuk oznajmiła, że było dużo programów zarówno ze środków unijnych                           

jak i z naszych polskich (np. z Nowego Ładu). Ale to nie jest tylko ogłoszenie programu,  

dodała. Bo żeby się zakwalifikować to trzeba poświęcić dużo czasu i zaangażowania,    

przygotować dokumenty, żeby się w to wpiąć i móc z tego korzystać. I za to dziękujemy, 

dodała. 

Pan Wójt ad vocem do wcześniejszych wypowiedzi: 

Odnośnie inwestycji, o której mówił Pan Radny Przybylski – a która ciągnie się odkąd mówiący 

został wójtem. To jest inwestycja w ramach której miały powstać 4 place zabaw. Ten wniosek, 

który został złożony był rozbity aż na 4 inwestycje za grosze ze środków unijnych, oznajmił 

Pan Wójt. Nie jest rolą wójta oceniać, czy nie lepiej byłoby się skupić i zrobić jeden porządny. 

To było 5 lat temu, więc nie czas i nie miejsce aby do tego wracać. Koszty, które trzeba by było 

ponieść, by ten las urządzić jako park są bardzo duże. Wszyscy też doskonale wiemy, jakie                           

są problemy z Lasami Państwowymi i dostępnością tego terenu  - problemy, czy mamy prawo 

do dysponowania tym terenem, czy nie, zrywane porozumienia, zawierane nowe. To całe 4, czy 

5 lat historii pt. budowa tego parku. Pan Wójt nie jest przeciwnikiem jego powstania, natomiast 

zastanawia się, czy to inwestycja najbardziej potrzebna dla mieszkańców Lubicza Górnego.                  

W przyszłorocznym budżecie wydamy ponad 7 000 000 zł na budowę przedszkola. To jest 

najważniejsza sprawa, a druga rzecz, która absolutnie poprawi komfort zarówno pracy osób 

zatrudnionych w szkole, jak i komfort samego bycia na stołówce szkolnej to jest potrzeba 

budowy kuchni i stołówki z prawdziwego zdarzenia na terenie szkoły w Lubiczu Górnym. 

Bieżnia, o której Pan Radny Przybylski  mówi oczywiście jest też bardzo potrzebna, mówi się 

o niej od wielu, wielu lat i Pan Wójt jej absolutnie nie skreśla. Mamy pozwolenie na budowę, 

mamy  aplikację, ta aplikacja była bardzo dobrze zrobiona, natomiast na wszystkie inwestycje 

zgłoszone do projektu „Sportowa Polska”, na które próbowaliśmy pozyskać środki,                                  

ta nie zyskała akceptacji, więc czekamy na następne. Odpowiadając na kolejne pytania Pana 

Radnego Zająca - oczywiście, że nie przespaliśmy tematów związanych z planowaniem nowej 
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perspektywy. I np. w temacie przedszkola w Lubiczu Górnym jest zapisane, że chcemy 

wystąpić o udział środków europejskich w jego budowie. Druga istotna sprawa to są ścieżki 

rowerowe. To są rzeczy opłacane, czy też finansowane z budżetu Unii Europejskiej, ale także 

zgłosiliśmy do tego chęć budowy świetlicy z prawdziwego zdarzenia obok budowanego w tej 

chwili placu zabaw Awokado w Grębocinie. To jest też inwestycja zgłoszona do tych projektów 

unijnych. Więc odpowiadając na pytanie Radnego Zająca – absolutnie pracujemy nad tym, 

jesteśmy do tych środków przygotowani i chcemy, kiedy się już pojawią, jak najszybciej po nie 

sięgnąć. Było też pytanie dotyczące straży pożarnej. Możecie Państwo, mieszkańcy naszej 

gminy być przekonani, że jeżeli dojdzie do takiego nieszczęścia, jakim jest pożar, wypadek               

czy inne zdarzenie wymagające interwencji służb straży pożarnej, to możecie być Państwo 

przekonani, że macie do czynienia z profesjonalistami, wyszkolonymi, a co najważniejsze - 

wyposażonymi w bardzo profesjonalny sprzęt, podkreślił Pan Wójt. W zeszłym roku nowiutki 

wóz strażacki trafił do naszych ochotników z Młyńca. Mam na razie zapewnienia, że kolejny 

wóz strażacki jeszcze przed końcem zimy powinien trafić do strażaków z Lubicza Dolnego.                

To będzie kolejny nowy samochód. Prowadzę również rozmowy z  Miejską Strażą Pożarną 

dotyczące pozyskanie samochodu dla jednostki w Grębocinie, a dzięki tym wszystkim 

zmianom w skutek przesunięć wóz strażacki ze zbiornikiem na wodę powinien trafić                              

do jednostki w Rogówku. Mamy więc plany jeżeli chodzi o zakupy sprzętu, zarówno ciężkiego 

(samochody) jak i mniejszego (hełmy, itp.). Sami strażacy podjęli takie inicjatywy. Strażacy                              

w Gronowie i Lubiczu Dolnym uczestniczyli w zebraniach wiejskich, zwracali się z prośbą                 

do mieszkańców w czasie zebrań sołeckich o to, żeby przeznaczali środki z funduszu sołeckiego 

na zakup tego sprzętu. Hasło „gmina stoi strażakami”, czy też „gmina wspiera strażaków” ma 

pokrycie w rzeczywistości. Co więcej, ci strażacy też muszą mieć zapewnione warunki do tego 

żeby się przebrać przed, czy po akcji. Przypomnę, że wybudowaliśmy nową remizę w Złotorii,                              

w planach miejscowych robimy plany, aby powstała kolejna remiza w Gronowie. W efekcie 

tych decyzji, które zapadły właśnie w Urzędzie Marszałkowskim będziemy przebudowywali 

całą remizę strażacką w Lubiczu Dolnym. Zostanie ona poddana termomodernizacji, przede 

wszystkim zostanie usunięty łącznik, który łączy budynek starej sali gimnastycznej                                                  

z budynkiem straży pożarnej. Zostanie wykonana termomodernizacja, przejdziemy                                 

na ogrzewanie gazowe, więc tych prac związanych ze strażakami jest dużo.  

Wspomnieliście Państwo w swoich wypowiedziach o drogach. To jest coś, co spędza sen z oczu 

wszystkim. W najbliższym czasie będą wybory. Nie dajcie się zwieść padającym obietnicom, 

budowania wszystkiego, co się da na terenie naszej gminy. My mamy na terenie naszej gminy 

ponad 100 km nieutwardzonych dróg. To oznacza, przy średnich cenach dzisiaj, ponad 

200 000 000 zł. Nie da się wybudować wszystkich dróg, skoro Państwo widzicie, że budżet 

gminy zakłada ok. 30 000 000 zł, może trochę więcej. To jaką skalę pieniędzy trzeba mieć żeby 

tylko na drogi przeznaczyć ponad 200 000 000 zł, żeby wybudować wszystkie te drogi,                                  

o których już słyszę, że będą budowane. To są po prostu obietnice bez pokrycia. Drogi były                  

i będą dla mnie priorytetem, podkreślił Pan Wójt. Źle się stało, że z tego harmonogramu nie 

wszystkie drogi udało się wybudować, ale warto wspomnieć o strasznej inflacji, o wzroście 

cen, ale dzięki środkom rządowym, tak hojnie rozdawanym w ostatnim czasie, rynek branży 

drogowej jest popsuty. Bo jeżeli na rynek wrzuca się taką masę pieniędzy, to wykonawcy 

obecni na rynku wybierają sobie z pakietu wszystkich gmin, które dostały środki na budowę 

dróg te, które są dla nich atrakcyjne. To spowodowało, że te ceny rosły. Pan Wójt ma nadzieję, 

że za chwilę ta sytuacja wróci do normy i te ceny będą spadały, chociaż zdaje sobie sprawę,               

że koszty pracy będą rosły. Wzrost płacy minimalnej na pewno pójdzie w górę, co też się 

przełoży na ceny. To wszystko mówię po to, żebyście Państwo mieli świadomość, że za chwilę                              

w nadchodzących miesiącach będziemy mieli obietnicę budowania nie wiadomo ilu 

kilometrów dróg we wszystkich sołectwach i nie tylko, podkreślił Pan Wójt. Bierzcie Państwo 
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poprawkę na to, że kwota ponad 200 000 000 zł jest potrzebna, żeby przynajmniej wybudować 

wszystkie te drogi, które są zidentyfikowane jako drogi gruntowe na terenie naszej gminy.  

I ostatnia rzecz, którą Państwo poruszaliście – to oświata. Niezwykle ważna dziedzina naszego 

życia, bo dotycząca przede wszystkim kształcenia naszej młodzieży. Dotycząca bardzo 

licznego grona pedagogicznego, ale także i obiektów. Duża zasługa poprzednich kadencji                     

to fakt, że remonty we wszystkich szkołach zostały przeprowadzone oraz termomodernizacje 

ze środków unijnych. Gdy patrzymy na to co było do tej pory – stan techniczny szkół nie jest 

w złym stanie. Kuchnia w Grębocinie to dopełnienie tej infrastruktury, której brakowało                        

w szkole. W budżecie jest zapisana przebudowa szkoły w Lubiczu Górnym pod kątem 

zabudowy kuchni i stołówki. Starszy budynek w Lubiczu Dolnym oraz w Złotorii, wymagają 

wymiany dachu azbestowego. Zrobienie więc tych prac związanych z infrastrukturą oświatową 

jeszcze trochę jest. A co najważniejsze, projekty rozbudowy szkoły w Złotorii, która pęka                       

w szwach. To samo dotyczy szkoły w Młyńcu – tu już mamy projekt sali gimnastycznej, mamy 

pozwolenie na budowę. Szukamy środków zewnętrznych właśnie na budowę tego typu 

obiektów, więc jeżeli chodzi o plany rozbudowy infrastruktury, mamy bardzo duże. Natomiast 

tak jak wspomniałem, oświata to nie tylko infrastruktura, ale to przede wszystkim dzieci                             

i nauczyciele. I tutaj, nie czekając na to co się wydarzy z zapowiadanymi 30% podwyżkami dla 

nauczycieli, po ciężkich rozmowach z przedstawicielami związków zawodowych i dyrekcją, 

dla nauczycieli mam dobrą wiadomość. Będą podwyżki te, które zależą od Gminy Lubicz,                   

bo mamy wpływ tylko na jeden czynnik wynagrodzenia nauczycieli -  dodatek motywacyjny  - 

on zostanie zwiększony, po podjęciu przez Radę Gminy stosownej uchwały, skonkludował Pan 

Wójt. 

Odpowiadając na wcześniej zadane pytanie Radnego Zająca – Pan Wójt odpowiedział,                           

że w sprawie trwającej, niesfinalizowanej kwestii – to sprawy związane z budową mostu.                   

To jest rzecz, która powinna być absolutnym priorytetem dotyczącym rozwiązania problemów 

komunikacyjnych. Działania okołobudowlane, które podejmujemy to zwiększenie ilości 

kursów pociągu, ilości autobusów, alternatywne linie autobusowe, które mają odciążyć ten 

przełomowy odcinek drogi między Lubiczem Dolnym, a Lubiczem Górnym. Mam nadzieję,              

że dzięki posłowi Ardanowskiemu wreszcie dojdzie do realizacji budowy ronda, podkreślił Pan 

Wójt. Mam uwagi dotyczące samych kładek, bo po uwagach, które przesłałem do GDDKiA 

większość z tych, które zgłosiłem została przyjęta, natomiast ciągle w tym projekcie są kładki. 

Ostatnio mieszkańcy Bydgoszczy w ankiecie wypowiedzieli się za zburzeniem istniejącej 

kładki, która jest na ul. Wojska Polskiego i opowiedzieli się za budową normalnych przejść dla 

pieszych, bo kładki to nie jest dobre rozwiązanie dla pieszego. To jest absolutna poprawa 

przepustowości skrzyżowania dla samochodów i kierowców się tam poruszających,                               

ale pogorszenie warunków, jeśli chodzi o pieszych. Pan Wójt skierował podziękowania                         

dla posła Ardanowskiego, że dopiął swoich starań i rzeczywiście projekty te są w tej chwili                  

na deskach kreślarskich i wyraził nadzieję, że zgodnie z wcześniejszymi informacjami                             

w pierwszym kwartale 2024 r. pozwolenie na budowę będzie rzeczywiście zrealizowane.  

Jeżeli mówimy o moście, to jego integralną częścią jest oczywiście rozwiązanie problemu tirów 

na ulicy Dworcowej, oznajmił Pan Wójt. To było zawarte w jego priorytetach. Pan Wójt cały 

czas nad tym pracuje i niedługo poinformuje o pierwszych efektach tych prac, bo wreszcie ruszą 

prace budowlane związane z odciążeniem, czy wyprowadzeniem tirów z ulicy Dworcowej.                  

O tym na początku przyszłego roku będę chciał Państwu nieco więcej powiedzieć, oznajmił 

Pan Wójt i dodał, że przez prawie 5 lat to było zadanie, które nie zostało skończone. Mówiący 

zapewnił, że się nie poddaje, nadal nad tym pracuje, bo problem zarówno komunikacji, jak i co 

najważniejsze – droga, o której chce mówić to jest droga, która jest gwarantem rozwoju 

ekonomicznego naszej gminy. Wielokrotnie podkreślałem, oznajmił Pan Wójt, żebyśmy nie 

musieli sięgać do kieszeni naszych podatników jeżeli mówimy o stawkach za podatek od 

nieruchomości, by tych stawek nie podnosić, to musimy mieć zapewnioną możliwość 
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powstawania kolejnych firm. I taki obszar jest na terenie naszej gminy – to teren Małgorzatowa. 

Ale żeby nie tylko na mapie był terenem przemysłowym, ale aby tam powstawały fizycznie 

hale produkcyjne, czy usługowe, to trzeba zapewnić dojazd do tego terenu. I w budżecie 

pierwsze miliony są na to zaplanowane. Dzięki temu zwiększą się dochody naszej gminy ok. 

7 000 000 zł – do 10 000 000 zł rocznie, a to jest ok. 2 może 3  km dróg rocznie, które będą 

sfinansowane z tego tytułu, że powstanie faktyczna strefa przemysłowa.   

Radny Bombolewski, w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Przybylskiego w sprawie parku 

w Lubiczu Górnym oznajmił, że w tym roku zaczęliśmy już tam prace w porozumieniu z Panem 

Wójtem. Radny będzie miał pomoc ze strony Pana Wójta żeby dokończyć ten park. Zrobić                   

go chociaż w mniejszym zakresie, ale żeby był dostępny dla mieszkańców, żeby mogli tam 

wyjść na spacer i usiąść na ławce, podkreślił mówiący. Radny Bombolewski odniósł się 

również do inwestycji prowadzonych w Lubiczu Górnym oznajmiając, że dziękuję za ul. 

Lipnowską, za to, że zostanie wyremontowana. To duża inwestycja, potrzebna inwestycja                       

i dziękuje bardzo za nią, dodał. Podziękował też, że najstarsza ulica w Lubiczu Górnym -                       

ul. Zdrojowa została w końcu ujęta w projekcie budżetu na przyszły rok, a także zapomniana 

ulica Przy Skarpie, gdzie będzie robiony projekt, a potem postaramy się pewnie zrobić tę ulicę, 

skonkludował mówiący.                                                                                                                                    

Radny Szczepański oznajmił,  że szereg inwestycji, zostało zrealizowanych w naszej gminie, 

w tym również w okręgu wyborczym, który mówiący reprezentuje, czyli  Złotorii. Została                               

w ostatnich latach zbudowana, zrealizowana ku zadowoleniu mieszkańców sztandarowa 

inwestycja – nowa świetlica. Ale przy tych dużych inwestycjach, ten ubiegły rok budzi też 

pewien niesmak z powodu niewykorzystania pieniędzy na teren rekreacyjny wokół ruin zamku 

i tłumaczenie, że nie było wykonawców jest mało przekonujące dla mieszkańców, 

poinformował Radny. Oczywiście to pewnie nie mogło wejść do tegorocznego budżetu. Nie 

jest to może tej rangi i ważności  inwestycja, co te, które zostały włożone do budżetu, natomiast 

budzi to pewne rozgoryczenie, podkreślił mówiący.  

Następnie Radny Szczepański odniósł się do wspominanych wcześniej harmonogramów. 

Harmonogram jest czymś enigmatycznym, tzn. raz mówimy, że coś jest w harmonogramie, 

innym razem tłumaczymy, że harmonogram nie jest żadnym dokumentem prawnym, oznajmił 

mówiący. Może więc nadać jakąś rangę temu harmonogramowi, albo w ogóle o nim nie mówić, 

bo to jest mylące. Może to by usprawniło pracę i dawało lepsze pole do dyskusji                                           

z mieszkańcami. Chodzi też to, aby nie było to przedmiotem kłótni, a jeszcze może zdarzyć się 

sytuacja, że ktoś znajdzie ulicę, która nie była w harmonogramie. Ten ostatni przypadek to jest 

już dramat dla osób, które obserwują, śledzą harmonogram i bezskutecznie czekają kilkanaście 

lat na swoją ulicę. Ulice: Sportowa i Wiśniowa w Złotorii, które były w sierpniu proponowane 

do naboru z Polskiego Ładu, nie znalazły się w budżecie na 2024 rok. Rozumiem, że przy 

pierwszej okazji, czy przy pojawieniu się nowych funduszy które być może nadejdą i będzie 

można je wykorzystać, to te ulice będą realizowane, oznajmił Radny Szczepański. To też jest 

ważna sprawa dla mieszkańców Złotorii, ale nie tylko dla nich, bo przy tej ulicy znajduje się 

również stadion. Pan Radny Krzysztof Zając zapytał, czy urzędnicy będą pracować nad tymi 

dodatkowymi środkami, gdy one się pojawią. Ja mam taki dodatkowy wniosek, kontynuował 

Wiceprzewodniczący Rady, żebyśmy tą demokratyzację posuwali coraz dalej. Buława 

wykonawcza należy do Pana Wójta, natomiast gdybyśmy mogli tak podyskutować zanim 

„zapadnie klamka”, bo potem jak już budżet jest przedstawiony to mamy do wyboru jedynie 

zabranie  środków jednemu sołectwu po to, żeby dać je innemu. To jest już musztarda po 

obiedzie. Decydującego głosu w przedstawieniu, konstruowaniu budżetu nikt Wójtowi nie 

odejmuje, natomiast dobrze byłoby na przyszłość zastosować wcześniejszy mechanizm. To jest 

mój punkt widzenia – podkreślił mówiący. A jeśli chodzi o budżet tegoroczny – jak najbardziej 

akceptowane są plany inwestycyjne, czyli ulice królewskie, przebudowa skrzyżowania z drogą 

wojewódzką ul. Piastów, slip Złotoria. Rzecz, która wymaga zajęcia się nią w pierwszej 



9 

 

kolejności to ul. Szkolna. Pomimo problemów związanych z własnościami, terenem, to jest 

rzecz najbardziej paląca. Przedszkole, świetlica, Ochotnicza Straż Pożarna znajdują się                            

w pobliżu. Jestem za tym budżetem skonkludował mówiący.  

Radna Danuta Wojciechowska odniosła się do wypowiedzi przedmówcy dotyczącej 

harmonogramu. „Ustalaliśmy go wiele razy, był on modyfikowany i tak jak wcześniej była 

mowa: jak mieszkaniec widzi ten harmonogram  i czyta, że w danym roku ma być wykonana 

jego ulica, to on tego oczekuje. Harmonogram tworzyliśmy po to, żeby go utrzymać w mocy. 

Pomijane są małe miejscowości, np. Nowa Wieś i Kopanino. Albo to jest dokument, do którego 

się stosujemy zarówno władza uchwałodawcza jak i wykonawcza, albo nie tworzymy tego i nie 

będzie wtedy żadnych problemów merytorycznych i żadnych niedomówień”.  

Pan Wójt ad vocem do wcześniejszych wystąpień. 

Projekt dotyczący miejsca rekreacji w Złotorii wokół ruin zamku – to był projekt, który powstał,  

bo takie środki można było pozyskać z Urzędu Marszałkowskiego, właśnie na tereny 

rekreacyjne. Problemem był tu brak chętnych do wykonania tych prac. W trzech przetargach 

nie zgłosiła się żadna firma. Albo zakres prac jest na tyle nieatrakcyjny, albo kwota, którą na 

to przeznaczyliśmy jest na tyle mała, że nikt się nie zgłosił. W związku z tym, że te środki 

przepadają (są z perspektywy, która dobiegła końca), to z tej inwestycji zrezygnowaliśmy. Pan 

Wójt oznajmił, że cieszy się za to ogromnie, że mimo dużych problemów oraz niesprzyjającej 

aury da się zrealizować projekt placu zabaw Awokado w Grębocinie. Tam, gdzie było to 

fizycznie możliwe i zgłosili się wykonawcy to projekt zrobiliśmy, natomiast trudno zrealizować 

zadanie, jak brakuje chętnych do jego podjęcia. Projekt zostaje, może w jakichś nowych 

rozdaniach środków na to znajdą się fundusze, więc projekt całkowicie nie upada, tylko 

oczekuje na sprzyjające okoliczności.   

Co do harmonogramu budowy dróg, mam dwubiegunowość, oznajmił Pan Wójt. Z jednej 

strony to był bardzo dobry pomysł, ponieważ usystematyzował to na czym mi zależało i jedną 

rzecz z tego harmonogramu na pewno udało się zrobić – ten harmonogram zakładał, że każdego 

roku na drogi będziemy wydawali 10 000 000 zł i to się udało. Tylko niestety w związku z tymi 

czynnikami, o których wcześniej była mowa, m.in. inflacja, wzrost cen, itp. tych dróg nie 

zostało wybudowanych tyle, ile w harmonogramie zakładaliśmy. Pan Wójt oznajmił, że nie 

podjąłby teraz decyzji o stworzeniu nowego harmonogramu, a jeżeli już to na dwa lata,                           

bo robienie harmonogramu na cztery lata przy tak niestabilnej sytuacji  światowej to jest coś, 

co można nazwać wróżeniem z fusów. Rok, góra dwa lata - na tyle powinny powstawać 

harmonogramy. W tym roku, roku  wyborczym nie chciał Pan Wójt narzucać żadnych 

harmonogramów, bo mimo, że liczy iż zostanie wójtem na następną kadencję, to gdyby tak się 

jednak nie stało, nie chciałby związywać rąk komukolwiek innemu, kto tym wójtem zostanie. 

Stąd też przewidzieliśmy całą masę inwestycji drogowych, ale nie nazywa się to już 

harmonogram, tylko budżet gminy na 2024 rok, który Państwu przedłożyłem, skonkludował 

Pan Wójt.  

Z powodu braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew 

Szczepański zamknął dyskusję.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu na 2024 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Małgorzata Jurkiewicz, Teresa Klawińska, 

Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz Rybacki, Jarosław 

Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Guranowski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

 

Uchwałę Nr LXV/810/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła 12 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

 

12. Podjęcie uchwał: 

 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubicz na 2023 r. 

Na prośbę Radnego Przybylskiego Pani Skarbnik odczytała uzasadnienie do powyższego 

projektu uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubicz na 2023 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/811/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Lubicz 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubicz.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/812/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

 

c) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/813/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

d) w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Młyńcu Pierwszym 

 

Prowadzący obrady powitał przybyłych gości: dyrektor Szkoły Podstawowej w Młyńcu 

Pierwszym – Panią Mariolę Marcinkowską, Radę Rodziców, Przewodniczącą Samorządu 

Uczniowskiego oraz pilotkę i spadochroniarkę Panią Jolantę Przybylak.   

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia głosu p. dyrektor Szkoły Podstawowej w Młyńcu Pierwszym.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

PRZECIW (1) 

Zbigniew Szczepański 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

 

Radni 12 głosami „za”, przy jednym głosie „przeciw” udzielili głosu p. dyrektor SP w Młyńcu 

Pierwszym. Pan Radny Szczepański wyjaśnił, że z powodu pomyłki źle nacisnął guzik podczas 

głosowania.  

 

Pani Mariola Marcinkowska poinformowała, że szkoła stoi w przededniu nadania jej imienia. 

Procedura została przeprowadzona, wszystkie organy, a więc samorząd uczniowski, rada 

rodziców pozytywnie odniosły się do propozycji i zaaprobowały wniosek dotyczący nadania 

szkole imienia. Następnie Pani Dyrektor przybliżyła zebranym sylwetkę i życiorys pilota 

Ryszarda Witkowskiego. Przedstawiono też bogatą dokumentację fotograficzną.  

Zadaniem szkoły jest nauczanie i wychowanie. Wybierając dla szkoły imię, kierowano się 

przekonaniem, iż patron powinien być narodowości polskiej, mieć związek ze szkołą                                     

i reprezentować wartości ważne dla wychowania młodego pokolenia. Przyszły patron szkoły 

spełnia wszystkie kryteria, podkreśliła Pani Dyrektor. 

Pan Ryszard Witkowski to legenda polskiego lotnictwa i od wielu lat Przyjaciel szkoły - to 

polski pilot doświadczalny, instruktor lotniczy, autor i tłumacz kilkunastu publikacji 

z dziedziny lotnictwa. W czasie II wojny światowej żołnierz Armii Krajowej. 

W czasie okupacji, z narażeniem własnego życia ratował Żydów przed zagładą. W 1993 roku 

otrzymał medal Sprawiedliwy wśród Narodów Świata. Jest to najwyższe odznaczenie jakie 

państwo Izrael przyznaje obcokrajowcom. 
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Nadanie szkole imienia pilota Ryszarda Witkowskiego ukierunkuje działania wychowawcze 

szkoły na wartości potwierdzone Jego życiem i działalnością, wzbogaci tradycje szkolne oraz 

jej ceremoniał, skonkludowała mówiąca. 

Radna Klawińska podkreśliła, że pilot Ryszard Witkowski był przyjacielem szkoły w Młyńcu. 

Jego lotnicze pasje i miłość do ojczyzny inspirowały nie tylko młodych ludzi. Radna wyraziła 

radość, że działania Pani Dyrektor wspierane przez Panią Przybylak doprowadziły do tak 

wspaniałego finału.  

 

Pan Wójt oznajmił, że proponuje poprawkę do projektu uchwały polegającą na dodaniu słowa 

„pilot” do imienia i nazwiska patrona. Pan Wójt odczytał miejsca, w których tekst zmieniono, 

poprzez dodanie słowa „pilot”.      

Głosowano w sprawie: 

poprawki projekt uchwały "w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Młyńcu 

Pierwszym" z treścią zaproponowaną przez Pana Wójta.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

 Zaproponowane przez Pana Wójta zmiany Rada Gminy przyjęła jednogłośnie. 

Głosowano w sprawie: 

nadania imienia Szkole Podstawowej w Młyńcu Pierwszym.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/814/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

 

e) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dofinansowania zadań 

z zakresu demontażu, transportu i utylizacji wyrobów azbestowych z obszaru Gminy 

Lubicz z wykorzystaniem środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                       

i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dofinansowania zadań z zakresu demontażu, 

transportu i utylizacji wyrobów azbestowych z obszaru Gminy Lubicz z wykorzystaniem 

środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/815/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

f) w sprawie dopłaty dla odbiorców wody i usług kanalizacyjnych 

 

Głosowano w sprawie: 

dopłaty dla odbiorców wody i usług kanalizacyjnych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof 

Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/816/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

 

g) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 

części wsi Lubicz Dolny – Małgorzatowo 

     Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że uwagi wniesione do planu zostały     

      szczegółowo omówiono podczas posiedzenia komisji połączonych w dniu 12 grudnia br.  

Głosowano następujące uwagi: 

1) Uwaga nr 1 (data wpływu 16.03.2023 r.) dotyczy pozostawienia działki nr 388/9 jako 

teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej  

 

    Rozstrzygnięcie wójta Gminy Lubicz: Uwaga nieuwzględniona 

Głosowano w sprawie: 

podtrzymania sposobu rozpatrzenia uwagi nr 1 przez wójta. 

Uwaga nr 1 (data wpływu 16.03.2023 r.) dotyczy pozostawienia działki nr 388/9 jako teren 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Kazimierz Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew 
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Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Teresa Klawińska, Marcin Różycki 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

     Rada gminy Lubicz stosunkiem głosów: 11 „za”, 0” przeciw”, „2”wstrzymuję się”     

     podtrzymała sposób rozpatrzenia powyższej uwagi przez wójta.  

 

     Rozstrzygnięcie Rady Gminy Lubicz: Uwaga nieuwzględniona 

 

2) Uwaga nr 2 (data wpływu 17.03.2023 r.) dotyczy dodania w §16 projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru wsi Lubicz Dolny – Małgorzatowo 

zapisu umożliwiającego zabudowę po uzyskaniu opinii Gestora sieci  

Rozstrzygnięcie wójta Gminy Lubicz: Uwaga nieuwzględniona 

Głosowano w sprawie: 

podtrzymania sposobu rozpatrzenia uwagi nr 2 przez wójta. uwaga nr 2 (data wpływu 

17.03.2023 r.) dotyczy dodania w § 16 projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru wsi Lubicz Dolny - Małgorzatowo zapisu umożliwiającego 

zabudowę po uzyskaniu opinii Gestora sieci.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof 

Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

 

     Rada gminy Lubicz stosunkiem głosów: 13 „za”, 0” przeciw”, „0”wstrzymuję się”    

     jednogłośnie podtrzymała sposób rozpatrzenia powyższej uwagi przez wójta.  

      

Rozstrzygnięcie Rady Gminy Lubicz: Uwaga nieuwzględniona 

 

3) Uwaga nr 3 (data wpływu 10.11.2023 r.) dotyczy pozostawienia działki nr 388/9,                                               

a w szczególności działki nr 388/3 jako teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 

 

Rozstrzygnięcie wójta Gminy Lubicz: Uwaga nieuwzględniona 

Głosowano w sprawie: 

podtrzymania sposobu rozpatrzenia uwagi nr 3 przez wójta. Uwaga nr 3 (data wpływu 

10.11.2023 r.) dotyczy pozostawienia działki nr 388/9, a w szczególności działki nr 388/3 

jako teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej..  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Kazimierz Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew 

Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Teresa Klawińska, Marcin Różycki 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

 

Rada gminy Lubicz stosunkiem głosów: 11 „za”, 0” przeciw”, „2”wstrzymuję się”  

podtrzymała sposób rozpatrzenia powyższej uwagi przez wójta.  

Rozstrzygnięcie Rady Gminy Lubicz: Uwaga nieuwzględniona 

Głosowano w sprawie: 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru części wsi Lubicz 

Dolny – Małgorzatowo.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Kazimierz Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew 

Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Teresa Klawińska, Marcin Różycki 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/817/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła 11 głosami „za”, 

przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

h) w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Brzeźno. 

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

wsi Brzeźno.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bombolewski, Justyna Dejewska, Jerzy Guranowski, Małgorzata Jurkiewicz, 

Teresa Klawińska, Aldona Peregonczuk, Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Kazimierz 

Rybacki, Jarosław Rybiński, Zbigniew Szczepański, Danuta Wojciechowska, Krzysztof Zając 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Barcikowski, Jolanta Nikiel 

Uchwałę Nr LXV/818/23 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 
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13. Przedstawienie interpelacji, zapytań i wniosków składanych przewodniczącemu rady 

gminy. 

 

Interpelacje i wnioski złożyli następujący Radni: A. Peregonczuk (interpelację dotyczącą 

umieszczenia w WPF-ie na 2025 r. remontu ul. Leśnej w Złotorii), Z. Szczepański (wniosek 

dotyczący doposażenia na budynku świetlicy w Złotorii w drabinę zewnętrzną oraz przeglądu 

instalacji grzewczej w tym budynku).  

 

Zapytania: 

 - D. Wojciechowska – czy Panu Wójtowi coś wiadomo na temat zmiany okręgów wyborczych?  

Pan Wójt ad vocem – o tym decyduje komisarz wyborczy. Trwa korespondencja w tej sprawie, 

zajmuje się nią Pan Zastępca Wojciech Rakowiecki. 

 

 - M. Jurkiewicz – kiedy najszybciej będzie można załatać tłuczniem, kamieniem drogi 

gruntowe,  czy trzeba czekać aż do wiosny? 

Pan Wójt ad vocem – drogi gruntowe to ogromny problem o tej porze zwłaszcza, że nie ma 

mrozu. Próbowano ratować teraz drogę „Nad leśnym potokiem” w Grabowcu, to okazało się, 

że jest jeszcze gorzej. W tej chwili kładzenie tłucznia nie ma sensu. Szukamy możliwości 

udrożnienia przejazdów, zwłaszcza dróg zbiorczych. 

 

Radny Przybylski poprosił o wpisanie do WPF-U na 2025 rok ulicę Rzemieślniczą  w Lubiczu 

Górnym. Mówiący zwrócił uwagę, że na Piaskowej są wysokie krawężniki, może by je 

„podlać” zaproponował mówiący. Radny zapytał też kiedy na ul. Lipnowskiej będzie asfalt.  

Pan Wójt ad vocem – położenie nawierzchni na ul. Lipnowskiej planuje 19 - 20 grudnia.  

Krawężniki na ul. Piaskowej zostaną obniżone wiosną. 

 

Radny Zając – kampania cukrownicza trwa cały czas  na terenie Gronowa i Gronówka. Radny 

wyraził obawę, że jak będzie odbiór buraków drogi będą całkowicie rozjechane. Poprosił, aby  

ZUK przypilnował tych dróg, jak się skończy kampania.  

 

Radna Wojciechowska zapytała, czy ZUK ma pomysł na łatanie dróg zimą? 

Pan Wójt ad vocem – tu nie ma dobrej metody. Ruszanie tego w takich warunkach bardziej 

zaszkodzi niż pomoże. Trzeba przeczekać, kupować jak najwięcej tłucznia, a na wiosnę zebrać 

to wierzchnie błoto i nasypać tłucznia, żeby odczuć poprawę jakości tych dróg. Dwa, trzy lata 

temu było całkiem dobrze z tymi drogami. Warunki pogodowe są inne niż wcześniej. Mamy 

dziurę  pogodową. Nie ma mrozu.  

 

Radny Guranowski – zwrócił uwagę, że wcześniej było mniej telefonów w sprawie dróg, bo 

mówiliśmy mieszkańcom, że są w harmonogramie i będą robione.  Teraz kiedy harmonogram 

się ”rozjechał”, ludzie dzwonią. 

 

Radny Różycki zwrócił uwagę, że robi się koncert życzeń w kwestii dróg, a źródłem ich 

finansowania, przypomniał, są m.in. wpływy z podatków. Rada Gminy podniosła podatki na 

bezpiecznym poziomie 8%. 
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Radny Guranowski zawnioskował o udzielenie głosu mieszkańcowi Złotorii.  Radni 

jednogłośnie zgodzili się na powyższe.  

Pan Marcin Wytrzyszczewski oznajmił, że jest od ok. 4 lat mieszkańcem Złotorii. Stan dróg                  

w Złotorii rzeczywiście kiedyś był lepszy. Może należałoby zobowiązać ZUK, żeby 

przygotował się do zimy, zaproponował mówiący. Gdyby te drogi dużo wcześniej przygotować 

do zimy (zacząć już nawet latem), byłyby w lepszym stanie. Mówiący ma wrażenie, że gmina 

nie ma jasnego harmonogramu z ZUK-iem na naprawy dróg. Jest to wykonywane, z tego co się 

mieszkaniec zorientował, w formie zgłoszeń mieszkańców.   

Chociażby na podstawie tych zgłoszeń należałoby ruszyć z tymi pracami już w okresie letnim, 

żeby z mniejszą ilością problemów borykać się jesienią, czy zimą, skonkludował mówiący.  

Radny Szczepański – zapytał o MOF. Czy tam się coś dzieje? Czy uczestniczymy w nim? 

Pan Wójt ad vocem – mój zastępca uczestniczy właśnie w spotkaniu MOF-u. Jest szansa,                        

że zostaną odblokowane środki unijne. 

Radny Szczepański - czy wnioskujemy o coś?  

Pan Wójt ad vocem – bierzemy pod uwagę budowę świetlicy w Grębocinie, budowę 

przedszkola, inteligentne sieci, wymianę lamp, ścieżki rowerowe.  

2,5 roku temu były rozmowy z Radnymi i typowanie zadań do realizacji, oznajmił mówiący. 

 

 

14. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady ogłosił zakończenie, 

zamykając sesję o godz. 14.15. 

                                                                             Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubicz 

                                                                       Zbigniew Szczepański 

  

Przygotowała:  

Marzena Robaczewska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


